



တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤကီၢ်အကျိၤအကျဲၤတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ပိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်
လံာ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤ
ပကီၢ်,ပတၢ်အိၣ်မုၢ်,ပခါဆူညါ
လါမ့ၤ ၃၀ သီ,၂၀၁၉ နံၣ်

တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤ “ကီၢ်” အကျိၤအကျဲၤတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ပိၣ်သကိးအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, လၢဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖျိၣ်လါမ့ၤ ၂၉ သီ တုၤ ၃၀ သီ,၂၀၁၉ နံၣ် ဝဲခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ် (ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ) တၢ်လီၤလုၤဝါ, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤအပူၤ ခၢၣ်စးခဲလၢာ် (၅၁၉) ဂၤလၢအဖဲလၢ ကရၢကရၢ (၅၉) ဖု, လၢအဖၣ်ယုၣ်ဝဲဒၣ် ကလုာ်ဖျိၣ်, ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ကရၢကရၢ, ထံၣ်ကီၢ်သဲးပၣ်တံၣ် ဒီး ခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ် - ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢခိၣ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဟဲထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ပူၤ တၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးဘၣ်ယးဒီး လၢကီၢ်သုလုၤပူၤ “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤ အကျိၤအကျဲၤအတၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီး ဖဲသိး “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် ကဂ့ၤထီၣ်ဆူၣ်ထီၣ်အဂီၢ် ဒီးခါဆူညါ တၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်ကရၢကရၢသ့ၣ်တဖၣ်ကဂ့ၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

“ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤတကလုာ်လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီး ပုၤအါဂၤတၢ်န့ၢ်ပၤဘၣ်ခွဲးယၢာ်, ပုၤအါဂၤတၢ်သုဆိးကါဘၣ်ခွဲးယၢာ်, ပုၤအါဂၤမၤထွဲသကိးကွၢ်ထွဲသကိး ဟီၣ်ခိၣ်, ထံ, သ့ၣ်ပုၤ ဒီး န့ဆၢတၢ်အိၣ်ယၢာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအိၣ်လၢ ကယုၣ်ကအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တကးဒီးဘၣ် ပၣ်ယုၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးလုၢ်လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုၤ, တၢ်ပၤယၢာ်လုၢ်လၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, လုၢ်လၢတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်, တၢ်ပၣ်လုၢ်ပၣ်ပွၤတၢ်မုၢ်သတိ ဒီး တၢ်မုၢ်ဘျးစဲတတၢ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤအံၤ တဘၣ်တၢ်ဒိၣ်စိအိၣ်လၢခိၣ်န့ၢ်ဒီးပုၤတၢ်ချၢတဖၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်တၢ်စိ အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးနီၣ်ကစၢ် တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီပၤသးခွဲးယၢာ်ဒီး တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုၤအကျိၤအကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ကညီမိၢ်ပံၤဖဲ “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤ တကလုာ်လၢဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ ကီၢ်ပူၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီး လီၢ်ကဝီၤပုၤကညီပုၤထူလံာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢာ်, ခါဆူညါဖဲဒ်ရၢၣ်ဖဲမိၣ်က ရၢၣ်စံၣ်ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ် တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယံ ဟီၣ်ခိၣ်, သ့ၣ်ပုၤ, ထံ, ဒီး န့ဆၢတၢ်အိၣ်ယၢာ်သ့ၣ်တဖၣ် ကအိၣ်ယုၣ်ကအဂီၢ်, အိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်သဲကတီၤ ဒီးတၢ်အံးထွဲကွၢ် ထွဲအကျိၤအကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢအဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ ကညီလုၢ်လၢထူသန့ ကီၢ်တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢအဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်ကျဲၤသန့ဒီး သ့ၣ်ပုၤကျဲၤသန့သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပံာ်နီၣ်ဝဲကညီလုၢ်လၢထူသန့ အ “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲသိး “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် ကလဲထီၣ်လဲထီအဂီၢ်ဒီးကဘၣ်လိာ်ဖိးမံဒီး ခုခါတၢ်ဆၢကတီၢ်အဂီၢ်ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢပံာ်လဲဝဲကျဲၤ သန့ဒီးတၢ်ဘျးသဲးသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး ဂုၤကျဲးစးမၤလၢပျဲဝဲဒၣ်လံန့ၣ်လီၤ.

စးထီၣ်ဝဲ ၂၀၁၅ နံၣ်တုၤ ၂၀၁၈ နံၣ်အဘၣ်စၢ်န့ၣ်တၢ်မၤဝဲတၢ်လီၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါဒီးမၤနီၣ်မၤယါ “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤလၢကီၢ် သုလုၤအပူၤန့ၣ်ကီၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ခဲလၢာ် ၁၉၈ ဘ့ၣ်ဒီးလၢအကျါ ၃ ဘ့ၣ်န့ၣ်တၢ်မၤဝဲတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အသိးလၢတၢ် လီၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါဒီးမၤနီၣ်မၤယါအဖီခိၣ်, ဘၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢကီၢ် ၃ ဘ့ၣ်အံၤအတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်ဂ့ၤဝဲဒၣ်ဒိၣ်မးဒီးချးစိစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကလီတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သီဒီး ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်အဂၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ်အံၤ မၤဘၣ်ဒီဝဲကလုာ်ဖျိၣ်အဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအခွဲးအယၢာ်ယုၣ်ဒီး “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယံ ဖဲသိးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်လၢကီၢ်ပယီၤအပူၤ ကလဲအသးဘျး ဘျးဆီဆီအဂီၢ် ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်အဟီၣ်ခိၣ်ကလီတၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျးဒီးအဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တၢ် သိၣ်တၢ်သီအဂၤလၢ အတဘၣ်လိာ်ဖိးမံဒီး တကီၢ်ခါတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီးဖဲဒရၢၢ်ကီၢ်စၢ်ဖျိၣ်အတၢ်လဲကျဲတဖၣ်န့ၣ် တၢ်ကဘၣ်သမံ သမိးဒီးတြျၢၣ်ကွံာ်အံၤ န့ၣ်လီၤ. တကးဒီးဘၣ် ကီၢ်ပယီၤတၢ်ထီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဘျး (ပတြီၣ်) လၢအမၤတံာ်တံာ်ဝဲဒၣ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ် ဒီး လုၢ်ထံၣ်ထူသန့ “ကီၢ်” တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤတဖၣ်အံၤန့ၣ် ပတုၤလိာ်အိၣ်တသ့ဘၣ်ဒီးပထီဒါအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးဒီးကညီမိာ်ပာ်ဖဲအကီာ်တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤကဆူၣ်ထီၣ်အဂီၢ် ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်ကညီဒီးကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်ဒီးသ့ၣ်ပှၢ် အတၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢ ပာ်ပနီၣ်တ့ၢ်လံာ်အသိးဒီးတကးဒီးဘၣ် ပာ်လီၤအသးကျၢမုဆူၤလၢ ကဆဲးမၤဆူၣ်ထီၣ်ဒီးမၤဖျါထီၣ်က့ၤဝဲကီၢ် တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤအကျိၤအကျဲၤအံၤလၢပှၢ်ကညီပှၢ်ထုလံာ်ဖိအတၢ်ပၤဟီၣ်ကဝီၤအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်တၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ပီၤသကိးတဘျီအံၤ ထုးထီၣ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤဝဲဒၣ် လံာ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတဘျီအံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိး -

ပဒိၣ်မၤဘးထီ	(+66) 61345 0533	ကညီဒီးပယီၤကျိၣ်
ပဒိၣ်စီၤန့ၢ်သဘျၢ	(+66) 973503410	ကညီ,ပယီၤဒီးကိၤလၢဝါကျိၣ်
စီၤသူကဘံ	(+95) 9785175874	ကညီ,ပယီၤဒီးကိၤလၢဝါကျိၣ်